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1. Dagsorden 
1.a Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med tilføjelse af punkt 7.c – Orientering om ny normaftale 
2. Meddelelser 
2.a Studienævnsformand  
2.a.1  Sommereksamen 

Eksaminer overgår til online ved sommer 2021 
2.a.2 Ny faglig vejleder  

Sara er i dialog med en studerende, der forhåbentlig overtager rollen som 
faglig vejleder fra nuværende vejleder, Martin, hen over sommeren.  
 

2.a.3 Ændringer i undervisningsstruktur på HUM 
Sara orienterer studienævnet om mulige ændringer i undervisningsstruktu-
ren hos uddannelserne på Humanistisk Fakultet.  
Sara informerer, at der lægges op til at forbyde 5 ECTS fag for at mindske 
antallet af udbudte fag på den enkelte uddannelser. Målet er at mindske 
administrationsbyrden og frafaldet. Ligeledes arbejdes der på at skabe en 
struktur for fælles valgfag på HUM, så økonomien hænger bedre sammen. 
 

2.a.4 Samarbejde med Rødkilde Gymnasium 
Sara orienterer, at Rødkilde Gymnasium gerne vil samarbejde om en ny 
studieretning med fokus på medier 
 

2.a.5 Nedlukning af terminalrum 
Sara orienterer studienævnet om, at der er tale om at lukke nogle af termi-
nalrummene på campus ned.  
Her drøfter studienævnet kort om dette påvirker Medialab. 
Sara og David Binzer er i dialog med institutleder for at få afklaring på em-
net.  
 

2.b De studerende 
Ingen meddelelser  

2.c Studiesekretariatet 

2.c.1 Lokalefordelingen er gået op selvom det har været en udfordring 
 

Referat 
Studienævn: Studienævn for Medievidenskab 
Dato og tidspunkt: 23. april 2021, klokken 13.00-15.30 
Sted: Online 
Deltagere: Sara Mosberg Iversen, Heidi Hilarius-Kalkau Philipsen, 

Lasse Juel Larsen, Victor Elze (suppleant), Bjørn Skjøtt Gaa-
svig, Johannes Martini Agersnap, Ingo Winkler (observatør) 
(indtil 14:40), studiesekretær Susanne Voss Jørgensen (ind-
til 13:20), og studienævnssekretær Hala Ajine Wandall 

Afbud fra: Anders Risager Kristensen, studiesekretær Lea Sundsgaard 
Jensen 

Referent: Hala Ajine Wandall 

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111218/documents/46037332
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111219/documents/46037333
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111220/documents/46037335
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111221/documents/46037336
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111222/documents/46037337


 

 Side 2 

2.c.2 Kandidatudbuddet er lige på trapperne 
 

2.c.3 Eksamensplanen er offentliggjort 
 

2.d Studienævnssekretariatet 
Ingen meddelelser  

2.e Andre 
Ingen meddelelser  

3. Sager til behandling: Eksamen 
3.a Ingen sager  
4. Sager til behandling: Studieordning 
4.a Høring: Tekst vedr. forskningsbasering 

Studienævnet vil gerne påpege, at forskningsfunderingen af undervisnin-
gen i hvert fald i nogle studieordninger allerede fremgår. Fx står der typisk 
i beskrivelserne af fagets indhold, at undervisningen sker på baggrund af 
nyeste eller aktuel forskning.  
Teksten er desuden upræcis, når det gælder studerendes inddragelse i 
forskningsgruppernes aktiviteter. Det lyder som om, at forskningsgrup-
perne hele tiden inviterer alle studerende med til nærmest alt.  
Det ville være ønskeligt, om teksten her blev mere præcis, fx: Når forsk-
ningsgrupperne holder arrangementer, der har interesse for grupper af de 
studerende, inviteres disse med.  
Udover dette, har studienævnet ingen indvendinger vedr. tilføjelsen.  

4.b Høring: Tekst vedr. hjælpemidler 
Studienævnet hæfter sig især ved begrænsningen vedr. brug af høretele-
foner – og foreslår at man udspecificerer, at disse kan bruges ved online 
mundtlige eksamen uden at søge om dispensation til dette.  

5. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
5.a Høring: Sammenlægning af studienævn 

Studienævnet er tilbageholdende overfor at udtale sig specifikt omkring 
sammenlægningen, da de ikke har indgående kendskab til de andre stu-
dienævn.  
Generelt er de dog kritiske overfor sammenlægningen, da de er bekym-
rede for, om store studienævn er en tendens der vil brede sig.  
Ligeledes udtrykker de bekymring for, om det vil være svært for den en-
kelte at vurdere de faglige aspekter af uddannelserne, når man sidder i 
studienævn med mange uddannelser.  
Slutteligt bemærker de at arbejdsbyrden for de enkelte VIP’er vil være 
større desto flere uddannelser studienævnene består af – og bemærker, at 
disse burde kompenseres for den øgede arbejdsbyrde. 
  

5.b Udvidelse af adgangskrav: Bachelor i Medievidenskab 
Studienævnet drøfter det udvidede krav samt relevansen af Mediefag B 
som adgangsgivende, samt de andre fag der giver brede kompetencer på 
studiet  

5.c Adgangskrav til kandidatuddannelsen i Medievidenskab 
Studienævnet orienterer sig i referater fra april og august 2020, hvor stu-
dienævnet tidligere har drøftet adgangskravene.  
Efter drøftelsen beslutter studienævnet, at der ikke skal ændres noget på 
nuværende tidspunkt.  

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111223/documents/46037338
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111224/documents/46037339
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111225/documents/46037340
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111226/documents/46037342
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111227/documents/46037344
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111228/documents/46037346
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111229/documents/46037348
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111230/documents/46037349
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5.d Studenterbestand på Manuskriptudvikling - Deltid 
Manuskriptudvikling har optaget flere ved optag 2020, derfor er bestanden 
højere end normalt.  
Studienævnet påpeger at der dermed også er flere studerende om den en-
kelte underviser/vejleder, hvilket kan opleves negativt af de studerende.  
Til gengæld er det større optag positivt, da holdene ikke bliver for små, 
hvis der er studerende som afbryder forløbet.  

5.e Studenterbestand på Master i Børne- og Ungdomskultur 
Studienævnet drøfter kort studenterbestanden på masteruddannelsen og 
har ingen kommentarer til bestanden på nuværende tidspunkt.    

6. Sager til behandling: Undervisning 
6.a Evaluering af praktik Efterår 2020 

Studienævnet drøfter formuleringen af spørgsmålet om ”hjælp og støtte fra 
Medievidenskab” – Her drøftes hvad der menes med ”støtte” og det opfor-
dres til at fagkollegiet diskuterer rollen som vejleder, så der er enighed om, 
hvilken hjælp og støtte den studerende kan få undervejs i praktikken. 
 
Herudover drøfter studienævnet, at det vil være godt yderligere at opmuntre 
de studerende til at søge uopfordret til virksomheder ift. at få skabt flere 
praktikpladser og at få de studerende i praktik på bacheloruddannelsen. 
 
Generelt er tilbagemeldingerne fra de studerende meget positive og de gi-
ver udtryk for at de er i stand til at arbejde på lige fod med de ansatte. 
 
Herudover, drøfter studienævnet, at det er ikke alle studerende som ople-
ver at arbejdet er i direkte forbindelse med deres faglige udbytte. 
  

7. Andre sager til behandling 
7.a Undervisningsprisen 2020 

Studienævnet beslutter ikke at indstille nogen, da de ikke har fået igangsat 
en ordentlig proces omkring nomineringerne i år.   

7.b Status på økonomi 
Hala orienterer studienævnet om, at rammen for Manuskriptudvikling er 
ved at være opbrugt, så der fremadrettet kan forekomme ansøgninger om 
midler fra tilvalget. 
.  

7.c Orientering om ny normaftale 
Sara orienterede studienævnet om, at der er indledt forhandlinger om en 
ny normaftale for undervisning, samt at det nuværende udspil bekymrer 
underviserne ift., hvorvidt nedskæringer kommer til at gå ud over undervis-
ningskvaliteten 
 

8. Merit- og dispensationsansøgninger 
8.a Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger (SAGA)  

8.b Lukket: Lukkede referater  
9. Eventuelt 
9.a Eventuelt  

  
 

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111231/documents/46037351
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111232/documents/46037353
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111233/documents/46037355
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111234/documents/46037356
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111235/documents/46037358
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111236/documents/46037359
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111237/documents/46037363
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2173661/items/20111238/documents/46037364
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Mødet sluttede kl. 15.25 
 
Med venlig hilsen 
 
Hala Ajine Wandall 
Studienævnssekretær 


